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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie van Behoorlijk Bestuur voor Den Helder en 
Julianadorp, betreffende huisartsen vs zorgplicht. 
  

  

Aan de leden van de Gemeenteraad 

  
Op 30 juli 2021 heeft de fractie van Behoorlijik Bestuur voor Den Helder en Julianadorp onder verwijzing naar 
artikel 36 van het reglement van orde voor de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over  
huisartsen vs zorgplicht, het antwoord vindt u onder de vraag: 
  
 Geacht college, 
 
De jarenlange vanuit Den Haag opgelegde bezuinigen in de zorg, maar ook door het onvoldoende 
investeren in artsen en zorgpersoneel en daarmee een duidelijke krapte in zorgaanbieders/verleners 
creërend, begint binnen onze gemeente steeds duidelijk zichtbaar te worden.  
 
Met ingang van 1 augustus gaat een zeer gewaardeerd huisarts met een welverdiend pensioen. Onze 
fractie heeft echter geconstateerd dat hiermee naast de jarenlange krapte nu toch echt een nijpend 
tekort aan huisartsen is ontstaan. De 2 huisartsen die nog ruimte hebben om patiënten aan te nemen 
hebben aangegeven enkel nog patiënten van buitenaf aan te nemen.  
 
Door de krapte in ons huisartsen bestand is er al geruime tijd geen ruimte meer voor keuze vrijheid 
voor onze inwoners, dit is iets wat wij betreuren maar wel gezien de schaarste in huisartsen begrijpen. 
Gelukkig blijft de praktijk van eerder genoemde huisarts voor de ongeveer 2000 patiënten open. Deze 
wordt overgenomen door een commercieel bedrijf uit Maastricht genaamd Co-Med, welke is 
gespecialiseerd in overname bij pensioen (wanneer er geen opvolger voorhanden is) dan wel het 
ontzorgen in de bedrijfsvoering van huisarts praktijken. Wat wij begrepen heeft deze organisatie 
helaas nog geen opvolger voor deze praktijk gevonden, wel kan de BIG geregistreerde 
verpleegkundige recepten uitschrijven, wondverzorging en eerste hulp verlenen, maar qua medische 
diagnose en het opstellen van een behandelplan is er nu echt een probleem ontstaan. 
 
Omdat de gemeente samen met de zorgverzekeraars een zorgplicht dragen heeft onze fractie een 
aantal vragen voor u: 
1. Bent u bekend met bovengeschetste situatie? 

A. zo ja, sinds wanneer en welke actie(s) heeft u op deze kennis ondertussen ondernomen? 

Het is bekend dat deze huisarts met pensioen is gegaan en dat er voor deze praktijk geen opvolger is 
gevonden. Deze praktijk is overgenomen door Co-Med Group uit Maastricht waardoor deze praktijk 
toch open kon blijven. Het is niet juist dat er in deze praktijk slechts een BIG geregistreerde 
verpleegkundige aanwezig is. Er is wel een huisarts aanwezig alleen geen vaste huisarts maar 
wisselende tijdelijke huisartsen vanuit Co-Med.  De huisartsenzorg is dus gewaarborgd. De bedoeling 
van Co-Med is om, zodra er een vaste huisarts is voor deze praktijk,  deze weer af te stoten en als 
zelfstandige praktijk met deze huisarts voort te zetten.  
Het niet kunnen wisselen van huisarts is een belemmering maar het gevolg van het landelijke tekort 
aan huisartsen. 

B. Zo nee, nu u wel op de hoogte bent welke actie(s) gaat u ondernemen om de zorgplicht na te 

komen en te zorgen dat al onze inwoners verzekert zijn van huisartsenzorg? 

Zie bovenstaand antwoord.  
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C. Bent u bereid met alle huisartsen binnen onze gemeente aan tafel te gaan om bijvoorbeeld een 

noodplan op te stellen voor de patiënten die nu geen huisarts hebben?  

Nieuwe patiënten van buitenaf kunnen zich aanmelden bij één van de twee praktijken die deze 
patiënten aannemen. In principe heeft dus iedereen in de gemeente een huisarts.      
De zorgverzekeraars moeten er voor zorgen dat zij de zorg waarvoor mensen verzekerd zijn, dus ook 
de huisartsenzorg, kunnen leveren  aan hun verzekerden. Als dat, als gevolg van een tekort aan 
huisartsen, problemen oplevert zullen zij in gezamenlijkheid op zoek gaan naar oplossingen. 
Patiënten die geen huisarts hebben kunnen als zij zorg nodig hebben een huisarts bellen met de 
vraag of zij als “passant” (incidentele patiënt) langs kunnen komen. Daarnaast kunnen zij ’s avonds en 
in het weekend een beroep doen op de centrale huisartsenpost en de spoedeisende hulp.    

2. Wat gaat u doen aan de jarenlange schaarste aan huisartsen? 

D. Heeft u hier bijvoorbeeld een plan voor gemaakt?  

Het tekort aan huisartsen in een landelijk probleem wat zich echter in bepaalde regio’s sterker 
voordoet dan in andere. Het tekort in deze regio heeft deels te maken met het feit dat veel huisartsen 
ervoor kiezen om in een stedelijke omgeving, bv. in de omgeving waar ze gestudeerd hebben, te 
blijven en te werken.  Dit wordt op dit moment ondervangen door de tijdelijke overname van bv. Co-
Med van praktijken waar geen opvolger voor is. De huisartsenzorg is dan gewaarborgd en de 
waarnemend huisartsen die, in dienst van Co-Med, tijdelijk in deze praktijk werken kunnen zo ervaring 
opdoen in verschillende huisartsenpraktijken in verschillende delen van het land. Het kan er ook toe 
leiden dat door die tijdelijke waarneming huisartsen de aantrekkelijkheid van de regio ervaren en 
alsnog besluiten om hier een praktijk over te nemen.   

E. Zo ja, welk plan heeft u? 

Voor het oplossen van het tekort aan huisartsen kan wel worden aangesloten bij de initiatieven die er 
zijn om het tekort in personeel in andere sectoren deels op te lossen door het voor mogelijk 
geïnteresseerden aantrekkelijk te maken om in Den Helder te komen werken en wonen.  

F. Zo nee, waarom niet? 

Het werven van huisartsen om zijn/haar praktijk over te nemen is met name een zaak van de huisarts 
die met pensioen gaat dan wel om andere redenen zijn praktijk wil beëindigen. Daar heeft de 
gemeente maar zeer beperkt invloed op. Een organisatie als Co-Med kan wel een belangrijke rol 
spelen door artsen ervaring op te laten doen en kennis te laten maken met de stad en de omgeving 
van Den Helder. Mogelijk dat dat mensen over de streep trekt om zich hier te vestigen.  
 

3. Kunt u ons aangeven hoeveel inwoners van onze gemeente feitelijk geen huisarts hebben? 

Het aantal mensen dat geen huisarts heeft is niet bekend en wordt ook niet geregistreerd maar zou 
minimaal moeten zijn. Mensen hebben al een huisarts omdat ze hier wonen of als ze zich hier nieuw 
vestigen kunnen zij zich aanmelden bij één van de twee huisartsen die nog patiënten van buitenaf 
aannemen. Indien iemand van huisarts wenst te veranderen maar niet terecht kan bij de huisarts van 
zijn keuze, dan kan altijd besloten worden om dan, bij gebrek aan een alternatief, toch maar bij de 
huidige huisarts te blijven. Niet veel mensen zullen er dan voor kiezen om zich bij hun huidige huisarts 
uit te laten schrijven en dan maar geen huisarts te hebben. Maken mensen deze keuze wel dan zij ze 
aangewezen op bv. huisartsenpost en de spoedeisende hulp.  

 
  
Wij gaan er van uit dat wij u voldoende hebben geïnformeerd. 
  
Den Helder, 17 september 2021 
  
  
  

Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 
  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

R. M. (Robert) Reus 
secretaris 
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